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My, Cuicgley. I vould never cake a name phoneticall

V. Sterin. So you belicve --

liz, Stern. You believe thet ne spelled the nane to you?
Ir. Quigley., I an positive he did, sir.

Ir. Stern. This vav,

Yave you rovievied chis rmencrandum ©f vour interview?

Iz, Quagley. Yeo, I have, sir.

lic. Stexan. I there anyching you would like to add to it

nC'J -

Quigley. Yo, sir. / -
| // a4 / /

Mr. Bulles. &are you cuite sure he szid to you that about _—
fcur months dge he and his wife I.ar*n%fb_ﬁralu naxﬁ %r‘ossa,
whomn he met and married in Fore worth, moved to llow? Orleans?
Quigley. Viell, these ace not his direct words, sir.
This is the substance of vhat he told me, ves, this is accurate.
This ic my o:n phraseology.
Yr, Dulles. I wderstard.

Mr. McCloy. One othexr thing, £ have to leave shortly to

CONF ﬁNTlAL
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go vo lunch, but on page 7 of thic repore you described these
meronership cardes.

11z, Quicley. VYes, cir.

P, HecCloy. Did he have the rerkership cards in his

e, Quigicy. VYes, cir, I ¢id, sir. I think the=-3ast you

vill notice, in ¢that lost gontence he had in hic ROsSRssion poth
c axde argd exhibhiced both of thon.

v, licCloy. Right.

Oinc of them wac, at least one of them was, signed &, Bidell?
e, Quigley., Yes, cir, that is correct.

Ho. HleCloy. Do we have thuse cards?

Pir. ostcern. I believe we do. I ¢o not have them here.

Yr. lcCloy. Dut it is important to have then because the
nare EHidell was in the handwriting -- but these are membership
“ cards purporiing ¢o be iE the membership cards in the Fair Play

for Cubka organizaotioa.

Would you be o@ble to identify these cards if you sSaw themn,
lir. Quiglecy, as the ones that were shoem in Oswald's possession
exhibited ¢o you?

Pr. Quigley. I donft believe I could truthfully say if
you shoved e a card, these two cards now that those were the
identical ones.

CONFﬁ{NTlAL
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From ¢r. descripcion and the data w.ac I have recorded
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vy

¥2 1T wes ciniiar I could cay they viexe similar.
M. McCloy. RB1Y richt. . .
Fr., Quigley. ¥ don’t just feel I cculd identify them.
BClxr This in minda, siy, thic noterial vas cevidence as far as

tne Ilcwr Crleons Police Denartivnc was concerned at ¢he time,
3o ¢hic, t‘c couldantt tale chh1s rwmeericl.
Kr. zuClov., T uncderstard.

I'e. Dulles., Dbid veou 2oy thot sone of it was curned oVQeY

Yoo Quigley. Tt ¢u ny lncoleccoe, sir.

. Scern, Did Ooviald encver all <che cuestions you put to
him 1 the ccurze ©f your interview?

Hr. CQuigley., I am cozry.

ke, Stcern. Did Osvald arsvier all the cuestions ycu pat to
him in the courzse of your intervieu?

¥ir. Qurgley. 1o, he did act arnsuer all of them.

r. Stern. Do you recall the nature of the quesitions he
di@dn'tc went to ansvier or he evaded?

(At this point Mr. MoCloy lefc thcheoaring room.)

. o g BT L

17, Quigley. When I began asking him/epecific detajils with

respecc ©o hisc activicies in the Fair Play for Cuba Committee

in Hcw? Orlcans as to where meetings were held, who was involved,

CONFIDENTIAL
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whac occurred, he was reticent to furiaish information, reluctant
and actually as far ac 7, was concerned, vas completcely evasive

a1 themn.

e, Stern. Did he tell you vwhy he had secouvested the inter-
view? |

Iic. Quigley. o, he did rnot, sir.

I72. Steri. +d you fcrm any inpression as ¢o why you
thought he had requesced the ircerview?

e, GQuigley. WVell, he woco in police custody at the time,
involved in @ cdisturbing of the peace charge, was beceoming in-
volvea in a fight vwith three Crbans on the strecet in the dis-
tabution of Pair Play for Cubc literature.

I felc that VRS prrebanly making @ celf-serving statement
in attenpting to explain to we vhy he was distrikuting this
literature, and for no other zcacon, and vwhen I got to quegtioning
hirt furch2r then he f£felt chat his murpose had been served and
he vouldn't say anything furiher.

=, Stern. VWhy do you think it might have been important
for hin to explain to you wvhat he wvas doing --

. Quigley. Well --

r., Stern. --oxr to an BT agent?

Hr. Quigley. Well, he is in custody -- this I cannot
anm-:'cr you. ¥ocu ask me what T thought, this is what my fecling
Wac on the matcter. His actuwal motive, I really wouldntt have

any idea.

CONF &NTIAL
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Mc. gt...n...fn- Iz there any possibi'l(x..:._y that he was trying
¢o grve the licw Orsleans police the ided that he was working
for oxr with ¢the F8I?

. OQuigley., Hot €co my kinarledge, sir, no.

Fe. Scern. None of his conduce wenc in that direccion?

Iz, Quiglecy. UWo. EHe certainly, co my kactrledge, never
adviced the e Crleans police of thig. As a matter of face,
he )m during cthe ccurse of the incerview with Lt Marcello,
mawe a £lat scaterent that he vowld like to talk to an FBI agent,
which i85 not cn unvsual cicusic’on. reguencly perscens who are

in cuseedy of local auchoricics weuld iike to talk to the FBI.

lz. Quigleyw., Tult is trve, eir. Many times people dontt
really urderstand vhat the FREI jurisdiction is. Thev feel we
handle a multictude ol things which we den't. Ve are happy to
call witn thew, we recoxd the infercation, and if we can be of
assitelnce, wWe are, and if we cannot be of assiscaice ve rell
then we cannot and vie explain to them vhy we can't be of
assiccance. '

Trc Chairnan. DiG he asl: you ©o ke of any assiscance €0
him?

ee. Quigley. o, £ir, he did not.

Mr. Scern. Mr. Quigley, c¢id you believe he was telling you

the truch in all respecis?

Vr, Quigley. No, I did not, sir.

CONF I&NTIAL
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lic, Stern. JTn whac xespect Gid you thinl: he wac not
celling the truth?
Lr. Curcley. VWell, as I ctated kefore, when == I accc:pted
basic nZformocion that he furnisnea to me regarding background,

abcut wvhat coccurred atc the ¢ime of his arzest. Ther vhen I

began cuescioning him as to vho A, J. Hidell was, vho the menbers
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I acied hin, "lWell, heu Cid you et in touch with the ocher people
Vicll, “I don’t care to discuse that." "™ho were the persons at
the meeting?” "I don't kaow." "Did you know any names at all?®

"Yeo. They vere introduced to me by first names only." "jhat

viecre theirr Zairst names?® ¥3 cannct remenber . ®

OSC 1T %

£)
0

cpparenc o me that he was not certainly going

©o furnish anything that he had made his statement, vhy I did

-

notc lincs. But when I pressed him for details he declined to
furnish anything.

Anocner one, f£or example, I asked him @bout A. J. Hidell,
obviously y @ can cce why I would have been interested in this.

"llell, Mr. Ridell had a telephone." “lhat was Mr. Hidell's

tclephone nurber." "lir, Eidell's telephone has been disconnected.'
CONH){ENTIAL
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"tThat wazs %  numes?" "I can‘t remerv -,"
Thic waz the end ol it, o t¢his is thebacis for my thinking.
L, Scern.  Yeu. .
Quigley. Onc rore -I\':h".ng I vould lie to add that might
help cloxizy it, a2z co vhy B¢ Zele it was a scli-serving state-

m2nt 15 thac he told me that he was distrikuting these throwavays

va>s Ccaimditccee hecause of a pacrictic duty,
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AL A PACTriOCLC 2ZmMeYicin CLCLiZAi.

Thic I felt was cerieinly, in his opinion, a self-serving

I, Scern., Dzd he claborite on that? Did he tell you in

vhie regrpeet he theoucht he was performing a patriotic Quty by

eal ant there of the Fair Play for Cuba
Corznittee was chat it vos hic patrictic duty €o bring to the
accencion of as many peonle as he could, the face that the
Untced States should not attack Cuba at the time or )6 interfere
inco their politvical affairs, and thet by spreading vhat he
considered the philosophy of the Fair Play for Cuka Committee,
¥ el

thac the American people would etter understand the internal

"' 3 St
coniitions thare, and the Znorxican peonle wondd® should be given
an opportunity ¢to go to Cuba and let them malke their own mind
upP as ¢o wnac the sicvation vas uS of that time rather than just

¥ j
I'H v

merely reading it in the neusraper
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sen. Coozer. I have a quescion I would like co aclk.
You have just stated that Osvald told you sorething about his
.
ovil purpoces and alco the onjectives ¢f this Fair Play for Cuba
Comnictee. Did he malke any qom*.cnt on the policy of the United

Scates toward Cuvna?

'r. Quigley. 1'o, sir, he 4:i¢ noc.

Scn. Cooncr. Did he say —-

Hr. Quiglcy. To my reccllection.

sen. Coopcr. Did he sy anyching affirmatively OpPPOSing
Or Statirng what the policy of the United States was and to be
cRRoSCU ¢to ic?

'v. Quigley. I have no recollicction of that, sir.

Sen. Ceoner, Did he rencion anv official of the United

ocn. Cocper. The President of the United States, President
Kennedy?
lir. Quigley. o, gir. Evervihine that he told me I
recorded in my noted, 8o everyching that I have here in this
docurent is vhat he told me.
' Now bear thic irp mind wnen it was apparent to me that he
Was not giving me information ehet, T didn't continue for hours

and hours =-- I did not knos wip this individual was at the timo,
80 I fclc that I had adcguate background for the time being. If

we washed to pursue it furcher, ac least we had a basis o talk

CONFRENTIAL
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s, Sterin. Your reprort dozi nove irdiclic, Mr. Quigley,

to hin.

specriically thac you hbelieved some of the information he told

you vas noc ctrue?

oL Gurioley,. Vell, I fZcel chat a person reviciiing the
docurenc can Graw cheir v conclusiors thac the informatcion
thhat he hos furiashed is et comnlece, is incccurate, thot he
i chviouvsly vathl

nOCCer O policy, we do nce eypress conclucions cor persoral

"

Me, Stern. Vould veu loolr a¢ page 10 of the report, the
bicarari:ical Gata on Iee Harvey Osveld. 2¢ the place of birth
you have antcred iicy? Orleans, Louvisiana, kut then gt in paren-
theses, ac the time of arzresct Osviald cleired he was £rom Cuba. .

lr., Quigley. That 18 correrce.

Me. Scesit. This 1 not in your rernorc as such, tchere is
no scatement, no recorded noce of anvihing he told you about
where he was born. Row €id that carz up aad what did he say?

Mr. QGuigley. Follaring my intcerview viitch Oswald, I, of
coursc, cpohke vith Lt. Martello, and I made an obsexrvatcicn that
this Ozvald was a Nov Orleans boy. I couldn®t remcnmber that

yesteraay, that he was a New Orleans boy, and Lt. Martello said,

CONF}K;NTIAL
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"Well, that isnttc vhat he told the officers at the time of
arresc. He said he was born in Cuba", and this is vhy I recorded

chis. Ve freqgueatly have persons who are arrested in various
A o R

_ e ——

places in che councry, '{.ﬁ_'_}}_'by_ re'gi_'r}}fthi differenc dates, places of

birch, and ve alvvays recozd ::ny variations of wvhat we fcel is

the truth, so our record will ke complete on such a sicuacion.
ILr, Stera. Drda Le. lMarxtello tell you anyithing else at the

time you learned this?

the interview, his attitule, his cooncrativeness?

itr. Cuigley. EHe vias recepiive at the time I vas questioning
hin about his genercl bockgrocund, such as cmployment, “"where have
you bheen, what have vou dene', he ¢old me he was unemployed at
the time. ?.‘f:: had previcusly worked for William Riley Coffee
Cocmpany thexe in Mew Orleans and he had been honorably discharged

cuc of the scrvice; that he had moved to Fort Worth afcer he had

gocten cut of the serviee and married, there were no problems ine

But vhen I Began questioning him with regard to his
accivities in the Fair Play for Cuba Commitiee, then he became
recicent, reluctanc to furnish information, and in some instances
refused to furnich any information.

Mr. Stern. Was he antagonistic, hostile?

Mr. Quigley. He wvas antagonistic €o some extent, not overly

CONH?{NTIAL
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so. Eo certa(.;.“i,_{ vvac not friondly. - (

Me. Stern. Hou long did the incervicew laste, to the bhestc
you can recall? .

Mec. Quicicy. As bestc I can recall apmroximately an hour
ancd a halfZ, %nic would include, ©0f ccuzsce, my reviewing of£
the deocurencs witch him, and so on.

V-, Stexrn. Did vou get any iandicatcion that he was a
dangerous ancdividual or that he was §, pocentially a, vioclent
inCivicual?

I, Quizmlf. Abcolutely neace at all.

lir, Dullez. What docurents €id vou review witch him?

e, Qurgley. Yes, six.,

Yur, Bulles, T Fair Plav for Cuba Commitiez and Lthe
Corl:icc Lawrene yeporc?

M, Quicley. V¥Yes, sir, and the throuawavs I wenc over
thoce gencrally with him,

! Mr. Scexra. When you cciicluded your interxiiew, then vhat
ard yocu do., ZEfter a vhile you talied o Lt. Martello. What did
you do azcer that? .

r. Quicley. I retcurned to my headquarters.

x. Stern. Did you check your office =-

Per, Quigley. I did check our files and I determined that
viec had an invecstigation currently untiervay with regard to’
Ocwald. I kaew it was assigned to an agent in the Hew Orleans

office who sat richt in front of me. 8o I,on Monday morning, X

CONEF %ENTlAL
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diccussed the fact that I had interxvieved Oswald ac the First
Districe Jail on Saturday morning.

liv. Stexn. De you recall vhat vou told him aboutc the case
other than the detailgs, D....d ycu think Osvald was vorthy of
further irvescigaition? I

Yx. Quigley. 1Vlell, sir, this vas not my decision. I was

o]

nexcly recording the resulis of an interview., I had nocthing to
Gao with the accueal investigation of this bartimlar macter.
Lr. Stern. Did yar thiak h2 wis behoving racionally or
ixrationally?

I'r. Quigley. I would say h2 was acting rationally. You

are cpeaking of the cime Y intervicved hin?

Y-

r., seern.  Yes.

Mr. vigloy. Rationally.

lir, Scern. Vere you concerned atc all by the fact ¢hat he
had reccuested this intervieyw, volunteered for it after his
arrest Ior, in connection wich Pair Play for Cuba Committee
accivicy and thercafZier was misleading and relucktant to talk to
_ycu about thece activitcies, didn't you thirk it was strange?

', Quigley. Ho, &ir, I just thought t¢his ;uas a normal
situacion that has occurred many times of persons in custody of
the policeywish to talk o an FBI agent. We have them come to
air headguariers in Now Orleans all ¢he time to talk to us. 8o

I didn't consider this umusual at all.

Mr. Stern. ‘ould it usual or had it occurred before that

CONFIBENTIAL
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8O Oile (wcC . asi fcr an intcervicw am{ n refuse to respond
CO vour CuCSTLONC DiGi:'e thac scenm strange?
Mr. Quicley. ilot recessarily, noc NCCeS sarily. Precquently
.
people will have a problen and want ©o ta 1k to an FBI agent
andd chey went to tell them wnacd treir problenm is, but then vhen

you starc prebing into it chen cney con'c W

I)

nt to talk to you.

v whirk trot is just huncon natnre. If you are probing too deep

with those docuncnes we hiave Buhibic 826 of which your report
e. )

forms page:“? thrcuch 1G%

¥ir. Quigley. Yes, sir. This was prepared -- that is

covrroce —— this wos thon prepared and transcribed. But 1 had

e . Dulles. Was Special Agent Kaack your superior or Jjust
happened ©o be in charge of chis parcticular subject?
1-. Quigley. Yo. This investigatcive matter was assigned

€0 hi
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I, Duliec, X sece. He waz the cne thea vihe forvarded the
repore ©o Vashinoion, cthic report we have, Exzhibitc 8269
r. Quiglcey. He is the one vho prepared itc, yes, Slr.

I=. Dullec., 2Zrcd included verbatim your merorandum in this

b |

. Ctern. Hoave vou fourd subsecuvent to this lncervieys,
. Cuigley, thac ycu had any other concact wich the case of Leo

Larvey Qovald kefore this inteorvie:r?

frles that on 2pril 1g, 16861, I had as a resule of a request
oL the Dallac office, checked the office of Naval Incelligence
recoxdc atc the U. S, Naval Stacion at Algiers. My purpose in
checking thac was mcrclytﬂkccord*What information their f£iles
concained.

Ie. Stern. And thea you would send a report to that effece
to the Pallas office?

Fr. Quiglcy. I sent a letter, I believe in that parcicular

I, Scern. &Any other concact before this?

Mr. Quigley. No, sir.

Mr. Stern. Any other contact with ILece Harvey Oswald or his
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cace Cor anvchine ¢o do vith his case?

(L

I'r. Scem,  Afiexy your intexzview in the police station'

r. wellog,. Thig vas i enon cace in the Nov Orleors
o RSSR N o 63

e, Quigloy, That ic correcee, sir. In octher words, this
irvdicoces te us afiinistratively that there ic further investi-

gacloil to bt concucted, whether 3¢ be in Ilcvw Crleans or some
ccher place in che Usited States or the world, as a maccer of
facct.

'r. Bullez. ¥You rencicned Algiers a minute ago. What

Mz, Quicley. 4lgicrs, Louisiana, sir, richt across from
Hcu Orleans

Y-, Drllecs. don't Imow the geography well encugh, I

[~

thought i1t wasn!t Algiers in 2Africa.
Mr, Quigley, Yes, sir.

The Chairman. Gentlemen, I think we might as well adjourn

CONFXENTIAL
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for lunch nciy.

"hat time vould you like to xeturn. ic 2:00 o'clock all
right with you, or 2:30? Tthich weuld you rather have?

Vle w1l e bhack ac 2:00 o'cleck.

((Thexzecupen, 2t 1:05 o'clock p.m., the Commission recessed

¢0 rcceavene ot 2:00 olcleock of the same davy.)
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LFTERNOOIT SE05I0N 2:20 p.m.

C

The Chalrran. The Commissiosn will be in order.

TESTTILONY OF JOINT LESTER QUIGLLEY

-~ yeouned --

tne Chalirran. Fr, Stern, you may continuc,
[ir, Stern,  Belfore the luncheon rucess, Ir, Chlef Justice,
wudleles , roa identified and afforded the
Cocrmisglion thils one page document which has been marized Commission
1Zn1bitc Mo. &27. Eo idcentificd it ac a copy furnished hin

o
“‘-‘

by liacvienuint Torcell

C

ol vne llcw: Orleans Police Denartment of
icutenant artello's cin manduritten cody of & document in
the wellet of Lee Harvey (owald ¢t the time of his arrest.
I Cainlz 1t snouvld bLe adnitted, 1F it may ve, in this forn.

The Chalrman, IT may be.

(The documeni hereitofore marked for i1dentificatiorn as
Commisclon Zxhiblit 827, was received in evidehce.

lir, Stern. £lco, thic morning a question was railsed concerning
the two menberchip cardc which are mentioned at rage seven of
the reporc.

Mr. (huylgley, I show you an envelope marized Commission Ixhibit
328 foridentificatlon. There is a card inside which, unfortunately,

has becn badly discolored by fingerprint tecting. Would you look

at i1t ana 1 thiniz 1f you ¢turn 1t in the differcnt directions of

light you may be able to rake out the typlng and wrlting on the

card.
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[tr, Quig.c¢y. Yes, I can see this’

i, Svern, Can ycocu identlfy the cara?

Quigley. I am In no pcsition to identify this particular
exhibit.

v, Stern., Can you %ell us anytning about the information
vrhet anpears on the card? Dees it comdarc with any other
infoMration youx nave about anoucher cara?

[iry, Quigley. AC the Time Tthat I intervieued Ocvald in
iletr Orleans o hurust 10, 1963, I orserved o Fair Play for ‘/

| —
fee and vas

“—_.l*-.-“

for

Ko Yorlk,

- ———-
= —

(S
)
)
n
bule
=]
‘—
}=d
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In looliting ct thnis crrniblt, I cec that this
card ans gescrihcd in my renport,

Ve, Svern, Cimlilar in vinate respects?

lir, Cuiglev, Cimilar in that the identification I have Just
descyibed appcars on $he card in the Ixhivit 828, However, I am
not able to identily the signature of any pcecrson other than V, L.
Ize, and the date )1 an unable to determine, although I do believe
I see 5-2E8-63 typeuritten on the card.

Mr, St2rn. Yhat about the color of the card? There is a
portion on the back, lMr.Quliglcy, which has not been discolored
by the flingerprint trcatment.

Mr, Quigley. I notice this 1s gray in color and it 1is similar

CONFIDENTIAL



0 CONFFENTIAL e
{ (-»« 6005

to a cuard that vias in Ocwald'sc pocoesslion at that ©ime vhich

Was also gray 1in color. .

['r, Stern. I, Chalrman, nay thls be adnitted?

The Chalreran, It moy be .%c?.rni'bted.

(The decument referrced to was marked Commigssion wsxhibit 828
for icentification, and rcceived in evidence. )

Tie Choldrman., IC has been 1dentiflled and has a number, has
1€ 7

[, Stern. Ycc, MNo. 823,

The Chalrian., 820 will be adnitted under that number.

(Discucsion off t¢he rccord.)

v, otern.e e, Tuipgley, wlll you look, please, at Comnission
Ixhibat o, ©25 Tcr identificaticrn zt¢ the fourth page from the
end oi' that exhibit?

Car: you laentlil'y that page fcr uc?

r, Quigiey. Yes, I can. This is an affidavit that uvas
prcparcd at the F.B.I. office, Dallas, Texas, on February 17,
1262, wnich bearz ny cignaturc as vell as the signature of Mise
l'atty - Havens, thz Hotary Pfublic.

tir, OCern. UWhot wac the occascion for your making th;s
affidavit, Fr. quigley?

I'r, Qiigley. I was instructed to procecd toour Dallas office
to prepcre such a document., This document{ relates to informant

materlial. This is the gencral context of 1t. Did you care for me

to rcada the document?®?

CON FMENTIAL N
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Mr, Stern, .0, We have 1ft. ”i:

Does informant mecan ¢o you only a perocon who gives information
in return for moncy or some other valuable consideratlion, or .
does it have a broader meaning ac far as you are concerned?

Quipley. It would have a brcader mecaning as far as

I vias concerncd.

Mr, Stern. Vnat would that mean when you used the word
in thils affidavit? VWnat did you mcan by "informant'?

Mr, Quigley. Onc who furnishes iInformation.

I'r, Stern., For whatever rcacon?

v, duigleyv, VWnztcever may be the rcalcn, yes.

Mr. Stern. £nd ycu €ld not, according to your affidavly,

v, Quigley., L did not asiz or suggest that Fr, Oswalo become
an Informant of tne ¥.B.I. nor did I cffer nir any morey or
any otner inducements ©o0 pecome an inforrant.

v, Stern. Did ycou say anything to him at all about getting
in tcuch with you or the F.E.I. again about any matter?

Mir, Guigley. I 4dld not.

The Crairmon, lMr. Quigley, if you will, we will recall
you if a document ccmes Just for your idenvlificatlion. It will
only take a fcuin moments, I am sure.

Thanlz you very mach for your coming ana helplng us.

Ir, Quigley. Thank you very much, sir.

" CONFIYENTIAL
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The Chairran, ‘Vould youraise ycur right hand, please, and

be swoirn?

Do you solemnly ouwcar the testinony you are about to give
before this Commiscion Shtll be the truth, the whole truth,

and novhing kut the truth, £0 helo you Goud?

,
! .f

lir. Bostv. I d ' U
J e OO ¢y . Q. ) ST

Vo o
Tne Crairran. /i1l you bc scated, plecase? lir. Stern will —
Y

. oyt e 13 _ ) S
conduct the czaonirsticn, !'r, Heotiy. A
et
' 7/
TUSTINONY R JRMES PiAnricyfuosTY, Jr., 0 Y 2/
\ J L

I'Ir, Stern. VWoula veu staete your full name for the reccrd?
e ELOUCY. iy iull rane ic Jdoumes Patrick Hosty, Jr.

@, Stern. LAnd wkat ic your present adaress ?

=y vl

Mre, Hosty. 11010 Genetta Drive, Dallas, 28, Texas.

ek il

-

I, Hooty?

I, Fosty. I have & Bachelor of Ocience Degree in buSiness
admlinistration from the Unlvercity of lNotre Dame.

[, otern, When was that granted?

1, Hocty. 1In 1948, June of 19473,

Ve, Stern, Vhen did you Join the Federal Bureau of Investi-

ir, Hosty. January 21, 1952,
r., otern, bBriefly, what sort of work were you employed at

bectween 1918 and 19529

I'r. Hosty. I wac firct employed by the First Mational Banl:
CONFIENTIAL
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in Chicago, and

as a salecman.

., otern,
I'l:- - HC’S‘GB )
cn gencral inves

and served in

o' 1955
v, Stern.
i, BECSTY.
L'r, ooelrm.
e, Hooty,

~ ! i .
e . L LoOYrn.

Ilv, HCsSTy,
I‘II‘-. St(.? I'I'l &

v Siern.

thiec cace

I-LI’. HOS'C,V ®

I'EI‘ . Si; ern Py
other way?

I'r Hos Cy.

wnen I weo acolpncd to the Invernzl

ol Lec

CONFIRENTIAL
~ 6008
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then emnleyed by the Beechnut Packling Company

What vicee vour asiignments In the F,B.1.7
firat ascsligned to the louisvlile Division

4

tiration, then trenzferrcd to the Dallas Division

seneral iavestlgatilicn until apprceilnately June

securlity Squad.

"men 6id you first arrive in the ballas office?

Teeconwer 2, 1953,
Vou hkave been in ZCallas ?

VO Lance.

iy =

LY oAnee?

Ccrrceb.

Lre wouv Tamlliar with The Dullag crea genercllys
Ver, cir.,

Vou krniow the dosntown locatlons?

Ycs, Gir,
The buildings and streets?

Ycs, sir.,

Can you tzll us whether you were assigned to
Barvey Oswald?
Yes, sir, 1 wvas.

Did wyou take over from Agent Fain or in sone

No, slr, I aid not {ake over airectly.

CONFIENTIAL
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Fain retired 4. ecctly fron the Bureau he ). J closed the case.
He haa a cace wihhlch vio call a pending inactlve cace on Mrs, Marina
Oswiala. This cace I did telze over, It wias in vhat we call a*
nendling lractive s3tetus, thot is, nothing vias to be done for a
perico of gix nonvns. Then a’s the end of thec six month period
1t vas then turncn into%nc’iing caze ard I went out and
avecmneed o locate n, Morina Covwald for the purpose of inter-~
viewine her,

I might 2aud that 1¢ ic the practice of the F,B.I. to interview
impigrantc from penind the Iron Curtein on a sclective bagis,
arnd ohic vias 830 scLrceted Co be ong of these gersons ¢o be inter-
vicvicd,

', Stern, Vihen was this?

Ir. Hocty. Thic was iarch 4, 1663 when I began my inouviry
a3 to her present vncrcobouts.

Idtermined on larch 4, 1963 througn the Immigration and

1vuralization Scrvice records that che hac mo%ed from For{ Vorth

to the Dallas areca, oh¢ was llving on a street called Elsbheth
Sgrect in the Cakclif section of Dallas,

Mr. Stern. What happcned in connection wilth the case of Lee
Harvey 0Oswald?

Ir, Hosty. Thls case was closed at this time., It was closed.

Cn lMarch 11, 1963, I made inquiry at this Elsbeth address,

and deverminced from the landlady, I bellieve her name was

Frg. Toblas, that she had Just evicted leec and Marina Oswald from

o
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her aparement bullding because ¢f their alleged fighting and
hls alleged drinking. They cauced a disturbance and she had
.
aslked K Yo lcave on Harch 3, 1963, She told me they had moved
a shory diseance away, Ohe aldr't uncw vhere,

On that same date, I was atle to deternine from the nostal
authoritics that they had chiangzed thelr address to 214 Neeley
~trcet, alco in the Colelilfl seetinn of Dollas,

Cn the 1&th OT larch, 1 veraficd that Oswaldéds were
reLloan; &t thic eldrecs winenn 1 Tound the neil box vwiith the name
of Icc ond lZrine Ocwald a4t thic address, 214 leeley Street.

licii, becavse of the llezed rarltal difficulties they wvere
having, I in my judgment Geclded this was not the time to interview
cro. Oowald, but to allew a certain ccoling off period.

oC I then cheoclea Lee Oswald'ls £1lle, at vhich tine I
cetermlned that he had a contact with the New York Daily Worker,
vie, otern, Holi aid you learn that?

'r, Hocty. Trom our ilew York office. Cur Yew York office
sent a letct:r throurch tu the Dallas office. This was the fiest
time I had secn this letter.

lr, Stern. This appeared in his 1lle?

Pl JHosty. In his file; yes, sir,

Mr, Stern. Iven Af the case uas closced, the file would

continue to accurulate?
Mr., Hosty. That 1t correct, and they are periodically

rechecked for things of this nature.

CONFM;NTIAL
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\
I noticeu 1f, and then becuuse orX;“; domestic diffilculty

and the fact that I knew I wiculd be interviewing his wife in
thce near future, I requected that tne case be re-opened, I.
reguccted tvhe csupcervilisoeor in Dallias o rec-oren the case to me.
e o v s e ars M- 92 6 I L

Mr, Stern, Was t¢hat in writing or verbally?

Moo HOopty. Actvally, 1t was, 1t would appear in writing.
I dla this by sendling a letter o the Bureau, to the F.B,I,
Hecacquarvers in lashington, setvving forth the information I had
G¢cevelopcd, and then on our offlce copy I made a request that this
caite bC rec-opentiu, Thit 15 a normal procedure that we go
tnrcough Winen we oxZn CLCeD, rE-0ONhEn Ccases.

The Cnalirrun, Ir, Hosty, dia the letter from your New Yourk

offlce say what the ratuvre of the contact with the Dally Yorker

I.r, Hosty. It £ald he was on the malling l1list, sir, of the
Dally Vorker.

The Chzirran, On the malling 1i1st?

>, Hosty. Yeo, 3ir.

The Chalrman. FProcced.

[ir, Hosty. Then, liyve I zay, I made a jJjudgment that it would
be besi not to intervieu Mrs ., Oswald at this time untill there was
a cercaln cooling off of their domestic difficulty, because it is
nov vise o interview a person of that ¢ype under a s¢rain,.

SO0 I eetv it up that I would go back and recheck in 45 days,

CONFDQNTIAL



CONFIDRNTIAL
( C  ijﬂ Yy ™ 6012

L

i e .

10 This wac not highly urgent at the ¢ime. Ve had vialted a period
of tvime, and it wouldn't hurt to wall another 45 days.
.
WVhen T went baclk to cheriz again in 2y, the middle of lay,
I found cut that they had moved from thelr liceley 3treet address

andg haa lef't no fomicrding addeess.,

L

'r. Stern. OS%¢op there ard go beelr and cover a few details.

e, Stern.  Yeour recormnendation tcre-onen the case of lee
wevey Crigld Ve mode at the ena of larch 16637
ht. L belicve the letier would be dated

Ly, stern. Was your recommendation cccepiced?

("

., YMooty., Yeo, arC 1¢ ves re-oncned.

e, SCCrn. Jilh regncect to the pending inactlve investigation
of larlna O3u:2ld, rad any vork peen done previcus © the time
wnen you thioupht ahouvt intcrvieuing her?

['r. Hogty. llo, sir, in a venaing ilnactive case it 1is
rcally almoct in the same status as a closed case, We do nbthing
on i€, and 1t was just a walting ncricd of six months that vwe had
sctT un.

Mr, <tern. Had thot case been anactlive case?

', Eosty.No, slr, 1t never had been., 1I¢ vas open as-a
pending inactlve case.,

Mr, Stern, OSo that no worit had becen done®

Mr. Hosty. No, sir.
CONFI){.ENTIAL



11

el N J

CONFIENTIAL
- ' . " » . r o P ’
e, Su{( Until the point in timn( 7 you vwere considering

the posclbility of interviewing lirs., Osueld?

o L

. Hooty. The only vwierk that had been done was the vork
thich I ¢id in conncectlen vith the Lee Gsuald case for Mr,Faln,
L checelcd tne dmnmlgroticn records on larina Osiviald and gob
ner bacigeoeun, juct nul her vuckerount, her name, her descrlpticon,

ncr place of birtn, c¢no thot screc of thing 1n che file,

" QT S B P SO R
[SOULEEET S GG TP 5 S5 N VI

LG oolidcreace audractratively betueen

e

a pending inoceive and a closzd case’?
"7 I L - - - T : e Se Y. ~ -~ -7V - & "
ot g do e VAL Ill e Lin-l.l(-'. J-TIL RN BN S oo Jf... o Je an" -Lfl.t. OIJEEt-‘-On
1YIe AVt o ore olidiaceinula oo roucted To tne arrent. 1t add ¥
CO.;:-—- '-'IL...# -J-a.. .-0 Lf'l---r ..)-i-.---rL..r il\.)-rl. (r!- D-—- - Ode-n LO Ln aucan b V;OU—- no
.- T ’ . --_ L - e e - -~ P
SLohueTn. ~cula ze nzrevey Coucla's case hzve been put
v oo norGing dntcliviototus rather ¢hon a closed status in 196272

Ve, Hooeov, T ween'tc involved in that., e, TFaln vias the

once .,

v, otern. Ev¢ as fcr agc adninlstratvive procedures are
concernca

I'r, Hocty. If they had so deslired, I think they could have,
V(3.

I, Stern. Trexre vias no policy or procedure?

Lir, Hosty. I tnere wes some more wiork to be done, if
They had decided to,say,re-inerview him at, say, in six months,
they covld have.

Ir, Stern. But i1t woud have taken something of that sort?

CONFJAENTIAL
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e, Hostv., VYes, 1t wouvld have €o be zone nore work ¢€o be

(C

L]

aone nn the casc in the orinlon of the agent.
[ir, Jtern. S0 that penolng inactive is nart of pending?
I, Hooty It iz cort cof rniadway bwetiveen.

o2, Sverep.  Only the work vou have aeciaed €o do iz nmore

e, Hasty., iiitght,

. otern. ore in the future?

r e Stern. You say that you vere consilderlnpg irterviewing

Ly, Jterr, D36 vou Imow that she ¢id nct esceak English?

- . bBosty. VYcu. J vriew that. 1In fact, T determined that
vihen I did tne nclighborhocd check on the third of lMarch.

lro, Toblac told me thut she didn't enpcek a word of Englich

and coulcn't comnunicate with anybcdy exxcept her husband who

spoke Kuseslian.

‘-..-."

iir, otern. I showi you a2 renort of four pages, marked
"Report of James P, Hostv, Jr."

Fr, Hosty. Right

1M, Stern. fCated 9-10-63.

lir, Hosty. Right,.

Mr, stern. Ard marked for identification Commiesion ILxhibit

CONFIRENTIAL
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(The document referrcd to was marked Commisslon Exhiblt 629
for identification.)
%0, Stern., Can you idencifly that report for us?
tiv, Hosty. VYeo, sir, that 15 my reporv.
[y, Stern. Tell vs hCi you cane to prepare thils report?
i, Hesty. Vell, ac I ©old youa carlier, 1n May I found that

they hod lelt, [arina and Loe Osiiald had apzarently left tThe

In June, I belileve it was the middlce ol June, ve recelived
a corrunicaticn from cur et Crleans office advielng that one
Tee Osi:ald was epporently in Hew Oeleanc,and requested informatior
cn him. They hadAﬁTzf_ovJ correcopoadeance With the Zallas office
in conneciion with the Lec Usweld case, a8 an auxillary oifice,
onid we are avare that we did hove a case on him. They asked 1f
nis could be the sane man, anté I wrow baclt and told them
that Iec Csuzld had lert the Degllas ares:, and for then to attemp?
to verify the presence of lLee Gsvuald and ..hrina Oswald in New

nleanc .

v, Stern. This was at what time, Mr., Hesty”

llr. Hocty. This wac June 17th, I belleve, they notifled us,
and by the ¢ime I got the letbter back to them within a week or
o it would have been the end of June, early part of July.
T sent a reavest back that thzy verify his presence in New Orlieanc
They then wrote back a letter to me, withln two or three weeks.

It would have been in Augu3t when it came back, that they had

CONF%;NTML
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veritied UotaxG's necusence in e Oricans, ana that he wac

working in keuw Oreeans.
Mo, thig mcune unacr cur procedure tvha’t since Lee Oswald
mrirt oonala were now locatcea in the lieu Urleans dlvision,
they would tuke control of the case.
S LeY GoulG you explain bricily ror the Comniscion the

[lir, OLEX e

beorn UOfTLce of Ueipdint Thunilicry OfTice” and how vou use those

o, Hostv, OFfice of Uripdn iE nc ofiice covering the
< rca O Lhe residcnce of tne inGividvel under investigation,
This in ohe office which controlc the cacce.

Boy, on auvsliliory cifice 1L any odher ofi'ice which hag

o
jnvestlipation in ihe ooBe anGé asLists Une oi'fice of orilgin
i this wacvecr.s

Yan Oeleans nod eceriler peen an auvziliary of fice. ballas

had been the oiffice of origin.

itovi, tne saituvetoon Vas neversed, bzcause lee Oswald and
I'arina Oswald were nou in New Orleans.,

Thizs had peen verificd.

La, Stern. Would you Just summarize tne relevant dates
fron 1orch 103 throupgh August 1963 in terms of your concern
and what you found out about hls movements and your communicatlions
with &thie New Orleans ofiice?

Me. Hosty. All right. Tnis would be farch the 4th I got

e adaress in ballas.,

CONFAENTIAL
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L .
l'arch 1itcon I determined ¢hat they hau moved from that one
adacess €O another acaress in Dallas,
Parch 1&th I verified that addreszs. I sent the communicetion

to the Bureau and rcouesteld the case be re-onened on March 25th.

I rechecked in the riddle part of lay as to if they were
stlill at trat adaress in Dallas and determined that they were gone.
On June 17tn lew Oceleont contacted ovr office, and advised
that they rad inforration that the 0Oswalds viere 1n HNew Orleans.
toarly Jduly I wrcocte to lleu Orleons and reguecsted that they

g
i

verify thic infToriition 2nd let me knovi.
arly AuucT thay 01d o verlil'y iT.

Iie, Stern, 1D you will looll a2t page 2 of the report we

have marize@ Tor Lacntificaticn lo. 829 ~-

I.e, Stern, Trne lact poragrapn on that poge relates -- vell,
tell vs what inforcmation That refers to.

', Hosty. It says, "On April 21, 1963 Dallas confidentizl
inTcormant T-2 advised that iec H., Osviald of Dallas, Texas, was
in contact with tne Falr Piloy Tor Cuba Commlttee in New York
City atuwich tire he adviced fhat he passed out pamphlets
for the Falr Ray for Cuba Committee. According to T-2, Oswald
had a placard around his neccic reading, 'Fands Off Cuba Viva
Fidel,!'"

Ir, Stern. Did you atiempt to verify ¢that Information?

Mr, Hosty. When 1 got 1t, it was approximately six or seven

CONF XENTIAL
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( €
weeks €ld, nas? the date 1t allepedly {oolz place, and we had
recceived no Information $o the effect that anvone had bheen

.
in the dovintoun strectn of Lallzn or anyvwhnere in Dallas with
a2 sign arosnd thelir nock ceving "Hondn O7Ff Cuba, Viva Fidel.,"

-

Riv ynllukcivy Lo e thtt such ar oceourrence ¢nuld

SO DY the tiae 1 oot 1%, 1% vas, you mlght sav, stele informa-
clon onn ve i not chovenmt Lo verify afg,
ey Bten, hen you rcecord this an something that an informant

cdviced about eor Lxrid 21 0 Yhat Gocon't mean he advised weov or

Crioe M1lan officn on Lineal 21 ¢

Lr, Hozty, ¥Yo3, sir, 1t came from the New York office of
the ¥.B.1, They vere advisecd on the 2lct of April,

Mr, Stern. Bot the information didn't cet o vou vntll <ome

Yr, Hooty., 1In June, I belicve,

I, Stern. Did you have any informction arart £from this that
there vas an organization active in the Dallas area called, "The
¥Yalr Play for Cubc Comnlitteec!?

r. Hosty. No, slr, we had no information of any organization

by that name.

cona{nnrm h
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ever heard of such an

lir, Stern. Had you at this tim

organizavion?
¢, Hosty. Yes, cir, I had. .
. Stern. In What copneciion®?

The ey York oi'fice nad agvised all offices

Q
bty
~
'y’
QO
| -
tJ

n Stern. and you found vhat?

}ir, Hooty. Ve Pcund no eridence that there was any such

organization in lDallasl.

17+, Stern., Have you revieued this report marked for
identification 629, IMr, Losty?

I'r. BO3 ¥ Yes, sir, 1 have.

In conrnection with your preparation for testimony

today?
by, Hosty. Yes, Sir.

(i, Stern. I6 there any change you vould like to make dn

anything set forth in 1t7?

Mr. Hosty. Mo, sir, I wish it to stand as it reads.

CONF IXENTIAL
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I'r, Stern. Is There anything you wouvld like t¢o add?

Ir, Hoscty. Mo, sir,.

lir., Stern., [I[nplaify?

lie, Hocvy. 1o, cir,

Iy, Dtern. The letters ;EUC" appcar on the firct page of

the synopaic,
lie, Booty. <ignte.
lor, Stern, Vhat do thcy mean?

-

L, hOoLTY. 1not cvanus ror Reilerrced Upon Completion to
e, Otern. VUhut Cocr thaet incicote?
20, Hooty. finiz drdicates tkat ac an avxlilliary oifice wve
hawve ncy conbicice ocur invezticatvion,
e, Stern, Vnen oid Dallas bccome an auxilliary office in
conncetion vith this coce?
Ir, Hosty. IC became an auvxiliary office unon the submiscsion
of' ¢thc proper Torms Lo the llcw Orcleans office and which I
decignated them as office of origin,
They had verificda the recidence and employment of Iee wald
in their clty, 60 upon sendlng ¢his rep rt and the form
thiey automatically becane office of origin,
Fep, IFord, Who malktes that d=termination, M. Hosty?
Fr, Hosty. VWell, silr, actually it is made by the person who

rec.des in their area, slr. When they reside 1n thelr area and

work in thelr areca they automatically become office of origin,
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The old ufflce of origin sends a Tc..1 £to the nev office

and advices them, 'You arc now offlice of origin.,” Of coursce
the Bureau pgets a copy or that. .

Rep, Yord. Do vcu actvally move the filers or do they get

", Yositv. 1o, cir, Vhat we do 1lc we revicw our files and se
what coarunications in ¢nc {il¢ theoy Go not have coples of,

Then they are then sent the copiec of any corrunicaticns they
don'v have, co that they rove a conplete file. Tnaere 1s nothing
thiav they den't rave.

Rco., Jord. You cen't actvolly transier anything from your
office?

[T+, Hooty. No, tne file is not transcferred,

Irndividuzl comrunications woulid be 1T they werelacking a
poriicular conmuoniccticn,. llow, in this case lieww Orleans had
previous corrunications., They did have some background. It was
necescary for me to glve them a couple of mri Fain's reports
thaot you peonic rave lookced at earlier, I had to send those

reports to them, They hadn't gotlen tThen.

-

H’- - -~ % 7

r':.l" & S'terrl »

-t . I think it is appropriate to
have this admittcd at this ¢ime, if ve may. Ir. Chalrman,

Tne Cralrman. The document that has becen numbered 829 may
be admitced,

(The document herctofore marked Commission Exhibit 829

for identifilcation was received in evidence. )

CONFIDENTIAL
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Tne Chairman, I would 1ikc to ask you, lie . Hozcly, dout the
Inforrovion that Mrzs, TobliaZ gave you,

ors . Toblas cdvisea they had

I anm recading fror it noas "

cencaderoble difificul ¢y with IMr, Osvald who apnuarently dranit
to cxecoo and bcat nis vuifc o0a numsrous occesions. They had
nuLicrous cempliaintc om the other wecnanvs due vo Oswald's
d:irizing and beating nis wife.’

iy Hooov. Yeo, =ir,

ire Cralrizn. Diu you investirate that to scee 1T that was

s

[Vable,
. Heotr. Mo, Zle, I Toclr her vioxrd for 1t. There vac

Yi0 rcascn ror e Lo prelc 1t any rertnerr. Zhe had apparently
lccea into 1t and rac cvicted taem on v basic of her Teelings.

I vas Just reporting vhat zhz had cdone.

e, Stern, HKHad you hod any poart of the investigation of th-
case of Iee Horvey (owald belore the time covered by the report?

I[r, Hocty. ¥Yc¢s, slr, 1 had.

On the 12th of July, 1962 on recuest of former agent John
Fain, I checlied the reccords of the Inmigrationand Naturallizatieon
oervice in Dalias, and got the background information on lMarina
Oswald, the wife of Ice Oswald. I incorporated 1t into a menorandu

'r, Stern. I cshow you Commlcaion Lzhibit‘No. 824 which

has Dreviously bcecen admltied. Can you identlify any part of

that?

Ir, Hosty, VYes,slr, Starting in the details here. when 1t
CONFIMENTIAL
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says "A¢ Thay 3 the following dnvesva 4. M Vab conducted by

" ehis iz a direct copy of my memorandum

e gt

S.A, James P HcLLYy, JPe
which I p-epared for Agent Faln dcun to and including all of
.
CCTite  HZUC YOU rpviewad vre.t?
I, Hosty. Yeo, Sir,
iz, Sterin. 4In preporation for your teatimony, and have you
ar.vihing you would likc €0 corrccy or agad ?
v, Hosty. 1o, sir.
ATcey the Yew Orleans office becane Offlce of
s Hostw, GiG you tere any rurincr conncetion with the
inveotigasion of Lee Harvey Cciald?
e, Hosty. llc, sir,aot urtll October of '63.
[, Stern. 1ot uncll Cctober? Mo nmenvion of his name
as far ac ycu ere concerncd vntil then?
lir, Hosty. 1o,
v, Stern. I show you a wio-dage gocurient which has been
rrarized Commission Exhible No. 830 for identification.
(The dccument referrcd to vag rarked Commission Exhiblt 830
for identification.)
Ccn you identify this document?
Yr. Hocsty. Yec, sir. This is an insert which 1 prepared
for a larger report. Notice on the top the initilals "JPH", Those
are my initials, showlng I prepared these two pages.

Mr. Stern. HEave you looked at thelarger report from which
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l.r, Houty. Yeu, ©ir,
T Stern. Doec any part of that renort relate to an
invescigation made belfore MNovemper 22, 19639

‘v, Hosty. Mo, nir. Thnis is the only nart that relates
o wnvestvlgatlon asrlor to the 22nd of MNovember, '63.

e Stern. VWhy vas 1t that this ves not made tne subject
Ol ¢ HCRLractt repoert?

s, Hotty., T don't ncu. 1 didn't malke thot decicilon.

vY e LlCrn. Tpilo 1S soncohing you 1rileq cocvering --

I'’r, Svern. Yeu salid before that you had no further connection
With the cace of O:vcld un%il Cetober 1057,

' Houty., Srat ic corrcece.

.o, otern, would you tell us in Gevail what your first
convecT vas 1In Ociober?

l.re Hooty. OUn Cetober 3, 1963 I recelveda & communication from
our e Orleans office advicing that Lee Oswalé and his wife
arldpa Osuwald had left tne icy Orleans arecs 2 short time before,
f.ccording o thz comwmnication, larina Usvwald, who was at that
time elght months presnant, had lef4t New Gricans with her small
child, two year old chila, in & station wapgon with a Texas
llcecnse plate drive by & woran who tould speall the Russilan

language. Lce Ocwald had remained behind and then disappeared

the next day. I was requested to attempt ¢o locate lee and Marina
CONF;&NTIAL
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710 4 “C 3o come % rsonally?
Ly, Stern. LG the requesy Conec to ycu pe y

Osviald.,

d=
v Hosiy. To the Pallas office, and tne €asce was then
rec~-onpencd ©o 1c.

y p . ~l N S Joor ) ":" 3 nd Was
allas wes in an audxrliary ~o{iee to Mo Orifans, a

sc. It vias re-opcned
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v, Swera. by ohn AS2TVUIsor
Liv, Bonioy. oARCIVILSCE of our squadl., YCO.
e, Socrn., AN VNGT covad is that?
e, Hooty. Tne Internal Sz-urity Laved,
iy . Stern. 'hat did Yyou do on October 3 and thereaffter?”

Ior . Bcosty. vell, there wesn't too ruch ©o O On; just a woman
driving a station vagen v 1 a Texas licence plate. I went to
sne Irmigration office to check to ScC 3T they had any information,
tried Lo Geterminc If vie had any persons around the area, 1 tried
to think of anyone who CDOXC Rueslan who had a station wagon
and vwho was a friend of apina O-wald's. 1 went to Tort Worth
and cheeked in his olo neichborhood, Lec and Marina's old

neipghborhocd, avteanted to locate Rocbert Oswald, his brother,

and determined that Robert Oswald hod lef? the Fort Worth area,

had moved to Arlkansas.

T then scnt out a lead to the Iittle Rock office whiech cover
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the arcu of Falvern, Arkansas, where lobert Oswald was living,
and rceoucsted thiet he be contacted to see if he knew wnere Lee
Oswald was,

Thern X continucd checuinghthraugh the Zallacs and Fort Vorth
area QALTLRNNTIng ©o acterming i} the ucwalds had returned to
thie Dallas or Tort Vorth arcas.

e, Ctern, Voo this & ucual. or unal3vél amount of effori ¥

;e Hosty., 1 woula sy usual ancunt.

1 uent to agignrornoods there I Knew they hed been, checked
Vitln relatvives who had previously been cooperative, Just the
voual

nr.ootern., WL there any notion ¢l vrgency in locating
Iii1n That you gol frou tace ilew Crlecnc officc?

e Hosty. o particular nove of urgency, Just to let ne

iknow that he had left cnd bpe on the alert for hin.

v, otern. Dic tney Cell you anything about what he had been
dolng in kew Orlcanc?
., Hooty. Lot atv that time.

rir, Ste:n. Di¢ you have any inforrmation apart from what
you knew before he moved to New Orleans at that time?

ir.HoSty. Hell, I had learned before we had referred the
cace to Kew Orlecanc that he had been engaged in this Falr Play
for Cuba Committee work doun in New Orleans. They had told us

that. Ve ucre awvarc that he was in contact with the Fair Play

Tor Cuta Comnittee in Mew York. That was about all at this tilme.

conr&mm
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Mr. Stern. You learned this from the New Orleans office?

br, Hooty. Right.

M, Stern, WUnat next happenzd in your effori Lo locate him?®

[Tr, Hocty. I then received a comnunication on the 25¢th
6f Ociyober Trom the Hew Orleans orfize advising me that another
agency had ccterpined that Lee 0Oruzld was 1n contact wilth the Soviet
Ericassy in Hexleco City in the early part of Ociober 1963,

Hr, Stern. Dld they tell you anychlng else?

Mr, Hosty. No., Just very briefly tha% there had been a
contacye,

Ir. Stern. Dla thlc increase your effori to find him?

Hr, Hooty. Very much co, yes. I became curious %hen.

Shortly thereaitecr, on the 29%th of October, 1 received
anovher communication from the New Orleans office advising that
they had a change of addrece Tor lze and arina Cswald o 2515
West Fifth Street, Irving, Texas.

Mr, Stern., You received that information when?

I'r, Hoty. On the 29th of October.

r, Stern. Vhat d1ld you do then?

l'r ,Hoszty. Well, T went to -- I checked the Dallas crlss-cross.
Unfortunately Irving is a suburb outside of Dallas and people
reciding in Irving are not covered in the clty directory, so
it is very difficult to determine who resides at a glven address

in Irving. I then went out on the same date on the 29th of

October, '63 to the neighborhood of 2515 West Fifth Street,

conF¥enTIAL
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Yﬁadc What we call a
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26 mede inquiry at 2519 West Fifth Str

preveZt intervicev, and talked to a woran. whose name at chat

time 1 didn't knou, but who I ncu knoy to be ilrs, Dorothy

old me that the residence o;
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.MEE{EEEPQ'-They Were at this time separated. Fichael was not

/

012 told me thot L_cnaciyiaine Was enployed as engineer
'&—\

/
otrcet was Iivs, Ruth/fPaine, the wiﬁe’ﬁfrﬁfchael
'—-—-——-—-——-—-——.—

LT v Eoll Helicopter Congzony in Fort Vorth, Terzas, that Mos, Pain

vty

Wac coploycd on a pare-¢ims rvesis as ¢ teacher of ¢he Russian
longuoge et St Harks Schocol f'cr Boyes in Dallas. Texas.

ohe further told me that there vias a Russlan born and
huLcian cpeaklng woran rcolding with Mrs. Palne. She ¢oid me
tnis woran did not spzalz any Enclish, and that she had
Juct given clrth the veck before that to a new baby and she had
another soimall chilad,

Thisc woman further advised me that the wife of thils Russian
born woman, who was an American, had visited his wife there
on oné occasion, but Qid not reside on west Fifth Street in
Irving.

I'r, Stern. You mean husband.

Iir, Bosty. Husband, yes, I am sorry. I mean the husband

of the Rucslan, that is right.
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27 MP.QCe“. Lid you obtain any othe inforrmation?

Me, Hooty. No, not at that time. That 1s what I determined
from IMr5, Roberts at the time. *

[fr, Stern. VWhat did you do nexi?

Me, Hosty. On the 315t of October, I dld a credit check
on Michael ana Ruth Paine for the purposc of developing further
baclizround,

Thls credlt check showved that Michael Palne was employed
at Bell Hellicopter as an englneecr, showed no emplovment for
I'lrg, Paine, Just showcd her ag a hcusculife, shoved they had
rcsrded In Ixving arca for a nunber of years, and showed a good

rcpucation,

— e
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I then checked the criminal records of the Irving Polilce

iy

Departitent, Dallac Ccunty Cheriff's Office. They had no record
for either Ruth or lilchael Paine. Contactied the Bell Hellicopter
Company and the secwrity officaat Bell Heliconter, Mr, Ted

_ffigiggzgggi advised me that Michae) Paine vias employed by them

asS a research engincer and he held a security clearance.

I then went to St. Yarks School in Dallas_. I had knovun

i ——

Prom previous experience this school enjoyed a/good reputatlion

/ TeXol
and I could approach them safely. I talked to_lMr. Edward T,

Ovlatt, the assistant headmaster at St¢. Marks School. He told me

that Mrg. Palne was a saticfactory employee, 1oyal ¢t0 the United

otates, and he considered her to be a stable individual. He

Btated that Mrs. Palne was employed as a part-time teacher of the

,CONF&NTIAL
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Russlan language at that schoolX, and he also advlised that
in a recent convercation with Mrs, Palne she had advised him
that she had a Russlian born woran living with her,

Thls woran coculd not gpcak any knglish. She had just glven
birth ©o a neu taby,., and she haéi another smrall child. The husband
of this woman had deserted her and las, Paine felt sorry for
ncr &nd had talken ner in,

177, Oviatt went on to explaln that Iirs, Palne did this for
e reacons,., She vonrtcd vo ingprove her Rucslan speaking anililty
by hoving thlc percon vho gspole only Ruzsian 1ln her household,
£Eisg, he ctated ftnav she wuas by nature a very kintly individual,
Qualzer by raclkpground, and this vas fthe sort of thing that sha
Wwovle do ¢o0 help a percon 1ir. digctrecc.

e, Stern. Vnat vcc the purposc of all tThese inquirdes into
the vegceound of lir, and lMrs, Faine?

I'r, Hosty. 1 wianted to male cvre beiore I approached
Mrg,., Palne that she was not lnvolved 1n any viay wlth Lee Oswald,
in any type of actlvities which were ‘agalinst the best interests
of the Unitcd States,

I, Stern. Hqu do you mean before you approached Mrs., Paine?

I'r, Hocty. Hell,it was my intention since we could not
determine where Lze Oswald uwas, that he was obviously not
at her addresc, that the best way tc find out would be (o ask

Mrg, Palne.

Mr. Stern. And you were doing all this in connection with the

CONF)&ENTIAL -
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IF'r., Hozty.
Mr, Stcrn.,
Iir, BHooty.
Mre, Stern,

e, Hooty.

CONFR{NTIAL ~ 6031

Origindl requestc?

Right.

I'rom €he licy Orleanc O-fice?
hicht.,

End that wds?

To 1locate L ¢ Czviald.

., Stern. Vhat dld vou do aext?

r. Hesty. The next doy vian the Tirst of Noveuber., I worked
in the Fort Vorth arca in the nosnire and on my way back f'rom
the Iort Worth arca at anproxivately 2:30 pom, I scopped
av the residernce of lrs, Ruth Zaine, 2515 Vest Fiftchn Screet,
ad ioontificd mysclf oo a Special Erent of the r.B.1., and asked
1f' 1 could talk ¢o her. She was very cordial and friendly, invited
me invo the housc, Lt thic ¢imc, che was the only one in the
llving room. Her emall children were taking thelr naps, and
apparently Farina Osuald znd her children were, also napping.

Ir, Stern. IExcuse me, Ir. Hosty. I show you Commission
Exhibit Mo. 430, which 13 a floor plan of the Paine home.

e, Hosty. Right.,

r, Stern. Can you shcu the Commisclon from this where you
wenv as you came into the house and where you talked to Mrs, Paine?

Hr. Hocty. Thic 1s the front door, and we talked right here

in the living room, I believe the couch was right along here,

I believe I s8at here and Mrs. Paine sat here, right here in the

living room. VWe were the only two in the living room,to start with.

CON %ENTIAL
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lir, Stern. Did you conduzt this interview alone?

I'r. Hosty. Yes, slr, I wac the only agent present.

Mr, Stern, Ic that_usual or unusual?

:r, Hosty., J¢ 13 the g:ual custon when vie are talking ¢o
& nornon vwho ic not a subjeét or a hostile vwitness, and Mrsc., Palne
iU noe consiaercd a hostlic witness.,

lir. Stern,. Con you shoi us fron Exhibit 430 approximately
Vhers you parked your car that day if you recall?

He, niSvy. I don'v rccall speclficelly. I do recall that
her Statlion wagen was parized 1a the driveviey. There was another
car in {'vcnt orf the hovse, and it ic my recollection that I

SoVCL, BCrNALs, here.,

ITinere 18 anocher housSc right next Goor here which was vacant,
anc¢ I bciieve I parked in front of the vacant housc right nex
door.

Ir, Stern. Yould you put your inlitials where you think you
parlkeca your car, on that exhlbit, please? It was about that
clcce to the i'ront of the house, you belleve?

lir, Hocty. VYes. I was not directly in front of the house
because there was another car. Michael Paine, apparently, had
Two cars, and hg ept one of them over here and he used the other
onc where he was ncow llving. He lef{ his other car here and
there was a statlon utagon in the drlveuay.

Rep, Ford, Is Mrs. Hoberts'! residence on --

IMr. Hosty. Mrs. Roberts! residence is over here, sir,
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Rep, Fore On the other side? o

b, Hosvy. ERilipht., This is a vacant houvse.

", Suvern. The top of that page 1s north. .

I"r, Hosty. Right.

Thic would be 2519, 2515, ani protably 2511 here.

e, Steen. 2511, you arc indicating the east side of that
d.Lle‘ Can

Mr, Hosvy. Easte, yeo,. ¢ Weculd go east.
22, oStern., 2519 the vucct $l1d2?
1, Hooty., UeltT side, that is correct.

[i», Stv2rn., North beling the top?

P Stern. o, ©ell us in detail of your intervieuw With
s, Fodine startving Trom the vime you rang the doorbell.

Mo, Hosty. A1 ricnt. As I say, vhen I entered the house
I immediately identlfied myself. I showed her my credentizls,
ldentdified myself as a2 Special Agen? of theiF.ﬁ.I., and reguested
to taliz vo her.

She invited ne into the house.

Mr, Stern. Did she seem surprised at your visit?

Fr, Hosty. No, she didn't. She was aqulte friendlﬁ and
invited me 1n, s3aid thils 1s the first time she had ever met an

F;BWI. agent., Very cordlal

As I say, 1t is my recollection I sat here on the couch and

she scat across the room from me,

* CONE)RENTIAL
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I then told her the purpose of ny viscit, that I was intercesbed
In locating the wheresbouts of Lez Oswald.

one rcadily adrittea that Frs, larina Osvald and lLee Osvald's
tito chiloren viere staying vilth her, She sald that Ice Cswald
v'as 1dvlr; somevheore in Dall;f. one didn't knoi where. She eaid

1t vwas iIn the Caizlif?f area but she didn't rave hls addreces

I aclict her 1T ch?2 Kncelu vunenthe worled., Afcer 2 moment's

| S

hescitatvlion, she toid me that he vorked at the Texas School BRook
Lepecoclvory neoi tne downtoun arcea of Dallac. She didn't have
the ezact acuresn, nd it Lny recollectlon that we vwent to the
phone hoo!lr éna leolzd i u;_i_, found it Zo tc 411 Zlm Street.

e, Stern. You looked 1t up while you were there?

I», Hoovy. VYeo, that is my recollection that we looked it
up in her telephonc book to shou it at 411 Elm Street, Dallas,
Terxas.

ohe told me at this ¢ime that she did not know vhere he wvaege
1iving, but she thought she could find out and she would let me
Ko,

Mr, Stern. Did she tecll you why she thought he was 1living
alone in Pallas at that time?

IMr., Hosty. Vell, she sald that she did not want him at her
hous2y thav she was willing to talie Marina Oswald and the two

children, but she dldn't have room for him and she didn't want
him at the house. She was willing to let him visit his wife

and farnily, but she dild not¢ want him residing there.
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Mr, Ségzt WVhat did she say about g; visits ?
I'r, Hocty. OShe remarked that he canc out there periodlcally
€0 visit his wilfe and children on weckends. .
Kr, Stern. Dld she say when she exnected his next visit
might be?
I'r, Hosty. I don't recall her stvating when she expected him,
no.
Ir. Stern., Did she say anythlng about the possibilitcy of
nlc coming later that day?
I'r, Hesty. Mo, sir,
[, SCcrn. You sty the intervieu staried at about 2:307
bir, Heoty. Approximatcely 2:30, yes, slr,
lr, Stern. . Apouv hot long did 1t last?
I.r. Hosty. AL The very most 20-25 minutes.

[lr, Svern. VWere you alone with Irg. Palne throughout this

'r, Hocty. No. Towards the conclusion of the interview,
Idrina Ocwald, who had apparently been napping, entered the
living room.

'r, Stern. FEad you ever met lrs. Osviald before?

Iir, Hosz{y. Hcver before, no. Ac I had learned previously,
and as Mrg, Paine had told me, she did no% speak any English,
o Mrs. Paine then told her in the ‘ussian language who I was,

I vas an agent with the F.B.I.

I could tell from her eyes and her expression that she became
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auite alarmcd, quite upszet. I bad had brevious experience

vilth pcople viho come from Communist-controlled countries that

theygrt excited when they see the pelice, They must think that
We are like the gectapo or something like thot,
She tezame oultc alarmcd, and litte I say, I Kkneii that she jus%t
fad a baby the weel: before. So I didn't want to leave her in
vhav state, £o rather than just welking cut and leaving her and
nov saying anyching to her, J to0lc¢ Mrs. Paineto relate to her
in vne Lussicn lunguace that L vies not “here {or che purpose of
rarning her, haracciag her, and that it wann't the Job of fthe
1 E.T. o harn neonlce, T¢ vas our Jcbh to protect people. ‘
g, Faine reloyed this inforrmation.
COL% gne relayed it ccerrccily. T don't speak Russian.,
Rep., Ford, VWrat vas ¢he recction, 1f zny, on the part of
Farira follewing that cormment by lrg. Paine?
Hr, Hosty. The irformation I had her relay? She seemed
to calm down a 1ittle bit, and when I lef% she was smiling.
1 lef't her 1na rclazed mocd. I didn't want %o lezve ner alarmed
ant¢ vpcet, a vworan with 2 neuw taby. It is not the thing to do.
So che aprently was smiling, ha PPy, and she shook hands with me
ac I left, I vanted ¢o lcave her in a godd frame of mind. I ¢hen

left.

Mr. Stern. D14 you address any questions to Marina Oswald
through Mrs., Palne?

Mr, Hocty. Not qQuestlions, no. I Jjust relayed the information
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